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Advies
1. Het krediet investeringen K000266 in het programma Sport & Accommodaties voor 

€550.000 te verbijzonderen naar I003421 ten behoeve van de ombouw van een 
natuurgrasveld naar kunstgrasveld op sportpark Vossenpels.

2. Het krediet investeringen K000194 in het programma Sport & Accommodaties voor 
€635.250 te verbijzonderen naar I003422 ten behoeve van de toplaagrenovatie van één 
volwaardig en één pupillen kunstgrasveld op sportpark Mariënbosch. 

3. Het krediet investeringen K000194 in het programma Sport & Accommodaties voor 
€211.750 te verbijzonderen naar I003423 ten behoeve van de toplaagrenovatie van één 
pupillen kunstgrasveld op sportpark Brakkenstein.

4. Begrotingswijziging BW-01823 vast te stellen.
5. De brief ‘stand van zaken en voortgang voetbalareaal Nijmegen’ aan de raad vast te 

stellen waarin we inzicht geven in de wijze waarop het voetbalareaal er momenteel 
voor staat, de wijze waarop dit zich ontwikkeld naar de toekomst toe en wat de 
vervolgstappen worden.

Aanleiding
In 2018 is de nota buitensportaccommodatiebeleid vastgesteld door de raad. Eén van de 
opdrachten in deze nota was om tot een afwegingskader voetbal te komen, dat onder andere als 
tool wordt ingezet wanneer een voetbalvereniging de wens heeft om uit te breiden. Het 
afwegingskader voetbal is 3 november 2020 vastgesteld door het college. De raad is hierover 
geïnformeerd. Om het afwegingskader voetbal toe te passen op het totaalareaal voetbal binnen 
de gemeente Nijmegen, is in navolging hierop in 2021 een stadsbrede analyse uitgevoerd 
(nulmeting). Met als doel om inzicht te verkrijgen in de wijze waarop het voetbalareaal er 
momenteel voor staat en de wijze waarop dit zich ontwikkeld naar de toekomst (2030) toe. We 
hebben nu de verhouding tussen de huidige en toekomstige behoefte en capaciteit in beeld 
waardoor we weten met welke knelpunten we (op mogelijk latere termijn) te maken krijgen. 

Beoogde impact
We streven in Nijmegen naar een duurzaam en kwalitatief voetbalaanbod. We hebben hiervoor 
eerder het kwalitatief afwegingskader vastgesteld. Vervolgens heeft in 2021, in afstemming met 
de Federatie Amateurvoetbal Nijmegen (hierna: FAN) en de voetbalverenigingen een stadsbrede 
analyse plaatsgevonden. Met het inzicht in de huidige en toekomstige stand van zaken rondom 
het voetbalareaal Nijmegen én de toepassing hierop van het vastgesteld kwalitatief 
afwegingskader voetbal, komen we in 2022 tot een meerjarenplan om de 
capaciteitsproblematiek op zowel de korte- als lange termijn op te lossen. Vooruitlopend leggen 
we een aantal besluiten voor. Met uiteindelijk als doel om te zorgen dat iedere inwoner van 
Nijmegen kan voetballen. Door kennis te nemen van de huidige en toekomstige stand van zaken 
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rondom het voetbalareaal en het vaststellen van de beslispunten vinden we aansluiting bij de 
ambities van doelenboom Sport:

1. We maken een leven lang sporten en bewegen mogelijk voor alle inwoners met goede, 
toegankelijke sportaccommodaties en een beweegvriendelijke openbare ruimte.

2. We stimuleren en motiveren blijvend te bewegen en te sporten.

Argumenten
1. Capaciteitsproblematiek voetbalverenigingen in de gemeente Nijmegen
Uit de stadsbrede analyse blijkt dat in een aantal stadsdelen de druk op de voetbalvelden hoog 
is. In sommige gevallen kan de druk op verschillende sportparken verlicht worden door het 
nemen van praktische maatregelen (zoals inloop en uitloop rondom een wedstrijd op een 
trainingsveld te organiseren en/of een verruiming van de openingstijden van het sportpark). 
Maar in andere delen van de stad is dat niet altijd voldoende. Waar we in ieder geval actuele of 
toekomstige tekorten constateren gaan we aan de slag met de betreffende voetbalverenigingen1 
om te bepalen wat er nodig is. We kijken hierbij naar gewenst effect, (praktische) haalbaarheid 
en het financiële gedeelte. Met het vastgesteld afwegingskader voetbal als uitgangspunt zijn we 
vervolgens in staat om stadsbreed, op basis van vastgestelde criteria, objectieve keuzes te 
maken ten aanzien van uitbreiding en/of aanpassing van het voetbalareaal in Nijmegen. Dit 
vertaalt zich in een plan voor de toekomst, dat naar verwachting bij het koersdocument in 
oplading naar de stadsbegroting 2023-2026 wordt aangeboden ter integrale besluitvorming. 

2. Vervanging naar kunstgrasveld op sportpark Vossenpels noodzakelijk, voorzien en bevestigd. 
De druk in Nijmegen Noord op de sportfaciliteiten is een wat langere periode hoog. Om die 
reden hebben we, vooruitlopend op de stadsbrede analyse (nulmeting), reeds actie 
ondernomen. Sportpark Vossenpels beschikt op dit moment over een viertal voetbalvelden, 
waarvan twee natuurgras en twee kunstgrasvelden. Gezien de demografische ontwikkelingen en 
de groei van DVOL is vervanging van één natuurgrasveld naar kunstgrasveld noodzakelijk om de 
druk op de faciliteiten voor de korte termijn weg te kunnen nemen door de trainingsintensiteit te 
verhogen. Voor de vervanging van een natuurgrasveld naar kunstgrasveld op sportpark 
Vossenpels ten behoeve van voetbalvereniging DVOL is investeringsruimte á €550.000 
opgenomen in de stadsbegroting van 2022-2025: Sportpark Vossenpels (kunstgrasveld DVOL). Het 
benodigde krediet á €550.000 wordt ingezet om de vervanging van natuurgrasveld naar 
kunstgrasveld te realiseren. Het benodigd krediet strookt volledig met het doel waarvoor het 
krediet beschikbaar is gesteld. Met dit voorstel wordt het krediet door het college vrijgegeven 
om te besteden. Voor wat betreft de verdere ontwikkelingen in Nijmegen Noord, evenals de 
behoefte-capaciteitsverhoudingen in andere delen van de stad, geven we de vervolgacties een 
plek in het nader te ontwikkelen plan voor de toekomst (zie argument één).

3. Vervanging noodzakelijk, voorzien en bevestigd
Daarnaast zijn de toplagen van de kunstgrasvelden op sportpark Mariënbosch (SV Orion) en 
sportpark Brakkenstein (RKSV Brakkenstein) aan noodzakelijke vervanging toe. Voor de 
vervanging van de toplagen is investeringsruimte opgenomen in de stadsbegroting 2022-2025. 
Met dit voorstel activeren wij het bedrag waarmee rekening is gehouden.

1 Waaronder Nijmegen Nieuw West (SV Blauw Wit & VV Krayenhoff), Nijmegen Zuid (RKSV Brakkenstein & VV Kolping Dynamo), 
Nijmegen Noord (VV OSC & DVOL) en Nijmegen Oost (VV Trekvogels & SV Orion). 
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4. Koerswijziging sportpark Mariënbosch op basis van intensief gebruik sportpark Mariënbosch
Per aankomend seizoen (2022-2023) loopt het construct ‘rendabele investering’ rondom het 
volwaardig kunstgrasveld op sportpark Mariënbosch (SV Orion) af. Gezien de groei die SV Orion 
de afgelopen jaren heeft doorgemaakt en de druk die dit legt op de intensiteit van het gebruik 
van het sportpark, heeft SV Orion recht op een gesubsidieerd kunstgrasveld. Aankomende zomer 
draagt de gemeente Nijmegen, zie beslispunt twee en argument drie, zorg voor de 
toplaagrenovatie van dit specifieke kunstgrasveld. De financiering hiervan loopt via het 
jaarlijkse bulkkrediet ‘vervanging toplagen kunstgrasvelden gemeentelijke buitensport 
accommodaties’. Aangezien SV Orion gezien de normering recht heeft op dit kunstgrasveld gaat 
SV Orion met ingang van het seizoen 2022-2023 het kunstgrasveld conform vastgesteld tarief 
(tarieven buitensport) huren van de gemeente Nijmegen. Hiermee trekken we de situatie op 
sportpark Mariënbosch (specifiek het kunstgrasveld) weer gelijk met iedere andere 
voetbalvereniging die een kunstgrasveld van de gemeente Nijmegen huurt.

5. Keuze voor non infill op sportpark Vossenpels en sportpark Mariënbosch
We gaan door op de reeds ingezette koers door de aanleg van een non infill kunstgrasveld op 
sportpark Vossenpels en op het volwaardig veld op sportpark Mariënbosch. Dit is de 
ontwikkeling van kunstgrasvelden waarin geen infill van bijvoorbeeld plastics of kurk nodig is. 
We hebben momenteel al een non infill veld aangelegd op sportpark Lindenholt (SCE) en op 
sportpark Oscar Carré (SV Nijmegen). We zijn als gemeente vooruitlopend in Nederland voor wat 
betreft deze ontwikkeling en zetten dit, conform de sport- en beweegnota 2022, door op het 
gebied van verduurzaming van onze gemeentelijke buitensportaccommodaties. Aangezien we 
met de KNVB in pilotvorm verkeren, bestaat er momenteel een maximale capaciteit aan aanleg 
non infill. Voor de overige velden kiezen we daarom voor het milieuveilige kunstgras met TPE 
infill. In Nijmegen erkennen we de zorgplicht om alle noodzakelijke maatregelen te treffen om 
potentieel schadelijke stoffen voor het milieu te voorkomen. Om die reden nemen we al enkele 
jaren verregaande maatregelen om de verspreiding van infill in het milieu tegen te gaan (o.a. het 
plaatsen van kantplanken onder leunafrastering, rubberflappen en grote filterbakken om korrel 
die via hemelwater in het riool komen te filteren).

Kanttekeningen
Dit voorstel kent geen kanttekeningen.

Financiën
In de stadsbegroting 2022-2025 is investeringsruimte opgenomen voor de voorziene vervanging 
van natuurgrasveld naar kunstgrasveld op sportpark Vossenpels ten behoeve van 
voetbalvereniging DVOL. Voor de realisatie hiervan is een investering nodig van €550.000. Met dit 
voorstel zetten wij het beschikbare krediet K000266 in. Via de begrotingswijziging BW-01823 
wordt het benodigde krediet verbijzonderd naar I003421 en ingezet voor de beoogde vervanging 
van natuurgrasveld naar een kunstgrasveld op sportpark Vossenpels t.b.v. voetbalvereniging 
DVOL. Daarnaast is in de stadsbegroting 2022-2025 investeringsruimte opgenomen voor de 
voorziene vervanging van de toplaag van drie kunstgrasvelden (één volwaardig en één pupillen 
kunstgrasveld op sportpark Mariënbosch en één pupillen kunstgrasveld op sportpark 
Brakkenstein). Voor het realiseren hiervan is een investering nodig van respectievelijk €635.250 
en €211.750. Met dit voorstel zetten wij het beschikbare krediet kunstgrasvelden (K000266 & 
K000194) in. Via de begrotingswijziging BW-01823 wordt het benodigde krediet verbijzonderd 
naar I003422 én I003423 en ingezet voor de beoogde toplaagrenovaties. 
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Vervolg
Wij laten de vervanging van natuurgrasveld naar kunstgrasveld op sportpark Vossenpels t.b.v. 
voetbalvereniging DVOL én de toplaagrenovaties op sportpark Mariënbosch t.b.v. SV Orion en 
sportpark Brakkenstein t.b.v. RKSV Brakkenstein in de periode van mei-juli 2022 uitvoeren. Wij 
informeren de gebruikers van de accommodaties in welke periode geen gebruik gemaakt kan 
worden van het veld i.v.m. de noodzakelijke werkzaamheden. Uiteraard trachten wij de overlast 
voor de gebruikers in goed overleg zo beperkt mogelijk te houden. 

Tot slot gaan we zoals reeds aangegeven de komende periode gebruiken om in navolging op het 
stadsbrede onderzoek, gezamenlijk met het bestuur van de FAN en de verenigingen waar de 
problemen zich voordoen, toe te werken naar een plan voor de komende jaren. Zodat we 
stadsbreed de capaciteitsproblematiek oplossen/op peil houden. We verwachten hier in 
aanloop naar de vaststelling van de stadsbegroting 2023-2026 op terug te komen met een 
investeringsclaim welke vervolgens integraal wordt beoordeeld.

Bijlage(n)
- Begrotingswijziging BW-01823
- Raadsbrief: stand van zaken en voortgang voetbalareaal Nijmegen
- Onderzoek voetbalareaal gemeente Nijmegen


